
     

 

                         Obec Levínská Olešnice 

 
 

 INFORMACE PRO OBČANY  č. 1- únor 2022 
 

Vážení spoluobčané, sousedé, 

jsme na začátku nového roku 2022. Doufám, že Vánoce a konec roku 2021 jste prožili dle Vašich představ, 

odpočinuli jste si a načerpali tolik potřebnou energii, kterou všichni potřebujeme. 

Také letošní začátek roku je spojený s novou mutací koronaviru, tentokráte jde o mutaci omikron. Tato 

varianta má naštěstí mírnější příznaky, je ale mnohem nakažlivější, což potvrzují denní nárůsty počtu naka-

žených. 

Z údajů, které nám přeposílá ORP Jilemnice víme, že v naší obci bylo ke dni 2. lednu 2022 evidováno 9 

občanů s pozitivním testem.  

Přes všechny optimistické předpovědi, které slyšíme z různých médií, že pandemie COVID-19 by měla 

letos skončit, stále apeluji na vzájemnou ohleduplnost, zachování zdravého selského rozumu, ale také dodr-

žování základních pravidel.  

Vzhledem ke složité době v uplynulých dvou letech a téměř žádné účasti veřejnosti na veřejných zasedáních 

zastupitelstva obce jsem považovala za důležité, Vám občanům předávat informace o chodu obecního úřadu 

a dalších důležitých věcech právě prostřednictvím Infoletáku. V roce 2021 bylo vydaných celkem 10 čísel a 

v roce 2020 se jednalo o 9 čísel. Nyní se Vám dostává do rukou první vydání v letošním roce a věřím, že se 

v něm opět dozvíte nové informace o tom, jaké jsme naplánovali investiční akce, jak probíhají a co připra-

vujeme za kulturní akce či další důležité věci. 

Jsme za začátku roku, jak jistě už víte, je to rok volební. Mandát stávajícího zastupitelstva skončí s největší 

pravděpodobností na začátku října, kdy proběhnou komunální volby. Takže na realizaci našich plánů máme 

už necelý rok. 

 Největší investiční akcí je projekt ,,Dostavba vodovodu“ za vysoutěženou cenu 19 995 486 Kč bez DPH ( 

24 194 539 Kč včetně DPH). Podařilo se nám získat dotaci od Ministerstva zemědělství ve výši 12 997 000 

Kč a nyní připravuji žádost o dotaci z Libereckého kraje z Programu ochrany vod, kde bychom mohli získat 

až 2 000 000 Kč. Přestože máme začátek února a okolní krajina je pokryta sněhovou pokrývkou, vítězná 

firma KVIS Pardubice už zahájila stavbu. Na Veselce směrem k Podlevínu je už vybagrovaná jáma pro 

nový vodojem. Ten je navržený jako dvoukomorový podzemní objekt, který bude mít nádrže o objemu  

2 x40 m3. Celý objekt včetně manipulační plochy o celkových rozměrech 30 x 30m bude oplocen.  

Dále už firma  navezla materiál na stavbu vodovodního výtlačného řádu.  Jeho trasa je už geodeticky zamě-

řená v terénu. V následujících měsících proběhne výstavba zásobního řádu  ,,A“ , dále se vymění stávající 

technologie v ATS stanici ( vodárně).  O každé etapě stavby Vás budu informovat. Stavba by měla být do-

končena do konce roku 2022.  

Na každou stavbu je potřeba materiál. Asi jste někteří zaznamenali plné palety, trubky a kopce písku za 

kostelem. Je to materiál na stavbu vodovodu. Může se stát, že v následujících měsících dojde k menším 

komplikacím, např. zašpiněné komunikace, zvýšená frekvence v dopravě atd., proto bych Vás tímto chtěla 

požádat o shovívavost a trpělivost po celou dobu stavby. Děkuji. 

Další větší akce se připravuje ve Žďáru. Jedná se o opravu lesní cesty pod Slavíkovým kopcem. Předpoklá-

dané náklady na opravu se pohybují okolo 2 700 000 Kč bez DPH. Máme přislíbenou dotaci od SZIF 

( Státní zemědělský inventarizační fond) ve výši 90 % , tzn. mohli bychom na tuto akci získat dotaci okolo 

2 400 000 Kč. V těchto dnech probíhá u několika firem cenový marketing, tak uvidíme, jak firmy zakázku 

nacení, jediným hodnotícím kriteriem byla stanovena nejnižší nabídková cena. Na veřejném zasedání dne 9. 

února 2022 budeme schvalovat zhotovitele této akce. Abychom splnili podmínky dotační výzvy, musíme do 

22. února ještě na SZIF dodat několik dokumentů, na jejichž získání usilovně pracujeme. 

Na veřejném zasedání bychom také měli schvalovat zhotovitele další akce, jedná se o výměnu střešní kryti-

na na KD Žďár. Předpokládané náklady na opravu se pohybují ve výši 600 000 Kč bez DPH. Také tyto dvě 

větší akce by se měli dokončit nejpozději do konce září.  

 



 

Pak máme několik menších aktivit, např. úpravu veřejného prostranství u rybníčka a u KD ve Žďáru nebo  

ve spolupráci s jičínskou firmou Projektservis s.r.o. připravujeme studii na revitalizaci veřejného prostoru 

za kostelem v L. Olešnici. Naším záměrem je vytvoření funkčního a zároveň zajímavého a pěkného středu 

obce jako celku.  

Činnost obecního úřadu nespočívá pouze v plánování a realizaci investičních akcí. Naše činnost je hodně 

obsáhlá a těch povinností, které nám ukládá legislativa je čím dál tím více. Začátek roku je vždycky spojený 

s vykazováním nejrůznějších hlášení, ať už se jedná o vodní hospodářství, odpadové hospodářství, knihov-

nu, atd.. Stále vyplňujeme nějaké statistiky, zpracováváme vyjádření  k různým stavbám v katastru obce 

nebo plníme úkoly v přenesené působnosti obce. Jedná se o agendu CZECH Pointu, evidenci obyvatel, 

vydávání Rozhodnutí na podané žádosti o kácení stromů rostoucích mimo les.   

 Na začátek března máme nahlášenou kontrolu na hospodaření obce, tzv. audit, na který se také musíme 

pečlivě připravit. 

Práce je opravdu hodně a chtěla bych poděkovat všem pracovníkům obecního úřadu za jejich pracovní na-

sazení, pečlivost a vstřícnost. 

Na začátku roku proběhla inventarizace  majetku obce Levínská Olešnice, která ke dni 31.12.2021 byla 

vypočtena ve výši 279 281 516,85 Kč.  Poděkovaní patří všem členům inventarizačních komisí za jejich 

odvedenou  práci.  

Ke konci ledna mě několik občanů ze Žďáru informovalo o tom, že je malý tlak a přestává téct voda. Situa-

ci jsme hned začali řešit, naštěstí se nepotvrdilo žádné prasklé potrubí, jak jsme se na začátku domnívali, ale 

porucha byla na elektroinstalaci ve vodárně. Náš vodák pan Petr Lízr se tomu maximálně věnoval i když 

byl zrovna pátek večer a sobota dopoledne. Takže děkuji nejenom jemu, ale také Vám žďárským občanům, 

se kterými jsem byla v telefonickém kontaktu a situaci s vodou jsme řešili.  

V tomto týdnu jsme museli neplánovaně uzavřít naši mateřskou školku z důvodu nemoci paní ředitelky. 

Tímto jí přeji brzké uzdravení a Vám rodičům bych chtěla poděkovat za pochopení této situace, protože 

vím, že to pro některé z Vás může být komplikace. 

Jsme na začátku roku a dopředu nevíme, jaký ten rok bude. Jsou věci a situace, které můžeme nebo naopak 

nemůžeme ovlivnit. Chtěla bych Vám všem popřát hlavně pevné zdraví a také to, aby rok 2022 byl rokem 

pohody, klidu a dobrých mezilidských vztahů. 

 

V úctě 

Zdeňka Nosková 

starostka obce 

__________________________________________________________________________________________ 

 

Místní poplatky v roce 2022 

Poplatek za odpad  : 540,- Kč na osobu splatný do 30.6.2022 lze ho uhradit 
prostřednictvím SIPO ( po dohodě s OÚ) : 

 

hotově na OÚ nebo na účet KB 4129581/0100, s variabilním symbolem 3722 a číslem popisným. 
Plátci přes SIPO platí poplatek měsíčně, tj.1/12 poplatku. 

 

Poplatek ze psa se platí ze psů starších 3 měsíců nejpozději do 30.6.2022. 
 

Sazba poplatku činí ročně: 

a) za prvního psa         100,-Kč 

b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele     150,-Kč 

c) za prvého psa v nájemním nebo bytovém domě     150,-Kč 

d) za druhého a každého dalšího psa téhož majitele  

     v nájemním nebo bytovém domě       225,-Kč 

e) za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let      50,-Kč 

f) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele z písmene  e)    75,-Kč 

 

 

 



 

Pozvánka na veřejné zasedání zastupitelstva obce Levínská Olešnice 

Místo konání:  kulturní dům Levínská Olešnice 

Datum a čas:   9. 2. 2022  -   od  18 00  hodin 
 

 

    1.   Zahájení, jmenování zapisovatele, jmenování ověřovatelů zápisu 
    2.  Schválení programu 
    3.  Kontrola usnesení z minulého VZ 
    4.  Zpráva starostky obce 
    5.  Změna rozpočtu – Rozpočtové opatření č. 1/2022 
    6.  Zpráva inventarizační komise za rok 2021 
    7.  Informace o hospodaření obce za rok 2021 
    8.  Dodatek č. 13 ke směrnici o poskytování cestovních náhrad 
    9.  Vyhodnocení Výzvy č.1/2022 – Oprava lesní cesty na p.p.č. 598/2, k.ú. Žďár 
         Sepsání Smlouvy o dílo 

   10. Vyhodnocení Výzvy č. 2/2022 – Stavební úpravy – výměna střešní krytiny u KD Žďár, čp.  

         53,   Sepsání Smlouvy o dílo 

   11. Projednání Smlouvy o zřízení služebnosti -  inženýrské sítě na pozemku p.č. 1434/2 k.ú.  

         Levínská Olešnice (vodovodní přípojka) 

   12. Smlouva o technickém dozoru investora na opravu lesní cesty ve Žďáru u Staré Paky 

   13. Smlouva o výpůjčce a úhradě provozních nákladů 

   14. Různé 

   15. Závěr 

 

Tříkrálová sbírka 2022 

 

Tříkrálová sbírka v obou našich obcích proběhla v sobotu 8. ledna 2022 klasickým koledováním koledníků. 

Do zapečetěné pokladničky bylo možné ještě přispět na obecním úřadě nebo v kostele. V pondělí 17. ledna 

byly všechny 3 pokladničky rozpečetěny. Celkem se vybralo krásných 19 336 Kč. 

V pokladničce č. 1 + 1c z Levínské Olešnice bylo 16 103 Kč a v pokladničce č. 1b ze Žďáru bylo 3 233 Kč.  

Výtěžek Tříkrálové sbírky každoročně slouží na pomoc lidem v nouzi a na krytí následků mimořádných 

událostí. Velká část je použita pro potřeby místní charitní organizace ve Studenci, která za tyto peníze na-

kupuje pomůcky pro špatně pohyblivé pacienty nebo jiný zdravotnický materiál. 

Děkujeme všem, kteří jste přispěli na dobrou věc, vždyť každá koruna pomáhá . 

 

 

Poděkování MŠ LO 

Z důvodu koronaviru se v závěru loňského roku  neuskutečnilo tradiční adventní setkání před obecním úřa-

dem, na kterém měly vystoupit děti z mateřské školky a navíc tam školka měla mít stánek se svými výrob-

ky. Z tohoto důvodu školka uspořádala náhradní vánoční trhy ve venkovním prostoru školky a každý si 

mohl zakoupit za malý peníz nádherné vánoční dekorace a různé výrobky, které vyráběly dětičky za pomoci 

učitelek. 

Učitelky a děti potěšilo Vaše kladné hodnocení nápadu uspořádat vánoční trh, ale především je těšil Váš 

zájem o výrobky. Toto cestou děkují všem občanům a chalupářům, kteří přišli, nějaký výrobek si zakoupili 

a tím podpořili školičku. 

 

 



Sjezd rodáků a přátel obce 

V prosincovém  infoletáku jsme se zmínili, že na konec letošního června plánujeme uspořádat sjezd rodáků 

a přátel obce. Původně byl naplánovaný na rok 2020, aby byl po 10 letech od toho minulého,  který  se ko-

nal 11.-13.června 2010. Jenže plány jsou jedna věc a realita je věc druhá. Nikdo nepočítal s koronavirem. 

Tak doufáme, že letos všechno dobře dopadne a sjez rodáků a přátel obce, který je naplánovaný v termínu 

24. – 26. června 2022 se uskuteční. 

V této souvislosti se obracíme na Vás, naše občany s prosbou, pokud máte doma nějaké staré předměty, 

fotografie či výrobky, které byste mohli na tuto akci zapůjčit, tak bychom byli moc rádi. 

Organizace takto velké akce je časově náročná, proto budeme rádi za jakoukoliv pomoc nejenom na přípra-

vách, ale také uvítáme pomoc  při organizaci ve dnech konání sjezdu. Pokud budete mít zájem pomoci, 

přijďte na obecní úřad a my s Vámi domluvíme vše potřebné. Děkujeme. 

 

Pozvánka do knihovny 

I když se dny protahují, stále jsou podvečery a večery dost dlouhé. To je vhodná chvíle  vzít do ruky pěknou 

knihu. A proto Vás zveme do místní knihovny, kde si určitě  vyberete z knih, které jsou zapůjčeny z okresní 

knihovny v Semilech. Jsou zde knihy pro malé i starší děti, knihy pro dospívající mládež, beletrie ze 

současnosti, ale některé příběhy jsou i z  dob dávných, najde se kriminální příběh, nebo knihy s naučnou 

tématikou. Knižní fond se pravidelně dvakrát až třikrát za rok obměňuje, takže je stále z čeho 

vybírat. Rozšiřte řady našich stálých čtenářů a přijďte se podívat. 

 Jsme tu pro Vás každou středu od 17 do 18 hodin.  

Hana Táslerová, knihovnice 

 

Informace k odpadovému hospodářství 

Již v minulosti jsme Vás průběžně informovali o tom, že Jilemnicko-svazek obcí založil svoji vlastní spo-

lečnost s názvem EKO Jilemnicko s.r.o., která bude zajišťovat odpadové hospodářství pro všech 21 člen-

ských obcí, tudíž také pro naši obec. Každá obec má v této  firmě svůj podíl, v podstatě je to naše firma a 

konečně odpadové hospodářství se stane transparentní a bez jednostranného diktování cen. Všech 21 obcí 

proto vypovědělo smlouvu firmě Marius Pedersen, která měla v této oblasti monopolní postavení a tím pá-

dem si jednostranně určovala ceny a nebyla ochotna s námi jednat o našich požadavkách na změnu. Od 

dubna letošního roku už odpady bude svážet  EKO Jilemnicko se svými zelenými auty.  

Další změnou bude to, že popelnice musí být pouze černé plastové, které budou očipovány. V obou našich 

obcích evidujeme zhruba 50 ks pozinkovaných popelnic, které budou vyměněny. Každou domácnost vlast-

nící pozinkovanou popelnici budeme kontaktovat. Možná z Vás někdo namítne, že jsou vhodnější z důvodu 

odkládání popela. Jenže už se několikrát stalo, že právě teplý popel v těchto popelnicích byl příčinou požáru 

popelářského auta. Těmto situacím chceme a musíme  předcházet, protože v případě odstavení popelářské-

ho auta z jakéhokoliv důvodu znamená komplikaci ve svozu odpadů. 

Hromadné přeznačování popelnic s logem Marius Pedersen započne 1.3.2022 a musí být dokončeno do 

30.6.2022 ( tento termín je daný smlouvou, pokud jej nedodržíme, budeme platit pokutu).  
Současně s přeznačováním se budeme snažit všechny popelnice očipovat. 

Přesný termín, kdy výměna a čipování popelnic bude  probíhat v naší obci Vám dáme vědět s předstihem 

prostřednictvím rozhlasu, webových stránek a letáčků. 
Směsný komunální odpad se bude svážet dle zvyklostí, tj. 2x za měsíc. Zůstávají také zachovány stanoviště 

na tříděný odpad – barevné nádoby na sklo, PET, karton, textil, drobný kov či bioodpad.  

V březnu naposledy budou olešnický hasiči svážet barevné pytle s tříděným odpadem, které posbírají na 

kraji silnice. Od dubna nastává podstatná změna u  tohoto sběru pytlového tříděného odpadu. 
V každé obci bude zřízeno jedno centrální stanoviště s nově vyrobenými přístřešky, kam budou občané 

průběžně odkládat naplněné pytle. 
Tím se odbourá skladování těchto pytlů po dobu dlouhých dvou měsíců doma. 

Máme zatím vytypované místo v Levínské Olešnici – v prostoru za zastávkou u KD. Váháme s umístěním 

stanoviště ve Žďáru. Obracíme se na Vás občany, pokud budete mít nějaký typ, dejte nám vědět. Děkujeme. 

Další  dotazy k odpadům Vám rádi zodpovíme. Počítáme s tím, že ještě připravíme samostatný letáček 

k odpadovému hospodářství, který obdrží každá domácnost. 

 



 

 
Vyhlášení výsledků soutěže „Stromeček splněných přání“ 

 

V měsíci prosinec proběhla soutěž o nejhezčí vánoční ozdobičku umístěnou na jedličku 
na návsi u obecního úřadu. Moc Vám všem, kteří jste se zapojili, chceme poděkovat. Sešla 
se opravdu velká spousta jedinečných ozdobiček, čímž jste splnili naše přání a my 
bychom Vás za to rádi odměnili. Proto v těchto dnech mohou všichni zúčastnění očekávat 
malý dáreček ve svých schránkách, kterým bychom chtěli potěšit na oplátku my Vás. 
Fotografie ozdobiček naleznete na stránkách obce. 
   

                               
 

 

 

 

 


